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Sammanträdesdatum 
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Plats och tid Kallingesalen, Stadshuset, Ronneby kommun, kl. 08:30—14.20 

Beslutande Ledamöter 

Se särskild förteckning 

 Ersättare 

Se särskild förteckning 

Övriga närvarande Se särskild förteckning 

Justerare Stefan Österhof (S) 

Justeringens plats och tid Nämndsekretariatet, Kommunledningsförvaltningen 2022-10-27 
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

 

Paragrafer §§ 166-182 
 RosMarie Ronnehed  

 Ordförande 

  

 
Åsa Evaldsson (M) 

 

 Justerare 

  

 
Stefan Österhof (S) 

 

 
 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Beslutsinstans Utbildningsnämnden 

Sammanträdesdatum 2022-10-20 

Datum då anslaget sätts upp 2022-10-28   

Datum då anslaget tas ned 2022-11-21 

Förvaringsplats för protokollet 

Kanslienheten, Kommunledningsförvaltningen, Stadshuset, Ronneby.  
Närarkiv två år, därefter Ronneby kommunarkiv, Bräkne-Hoby. 

 

Underskrift 
  

 
RosMarie Ronnehed 
Nämndsekreterare UN 
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Närvarolista 

Beslutande  

Ledamöter Åsa Evaldsson (M), Ordförande 
Lars Sager (M) 
Silke Jacob (C), 1:e vice ordförande 
Stefan Österhof (S), 2:e vice ordförande 
Rune Kronkvist (S) 
Mikael Carlén (MP) 
Tony Holgersson (SD) 
Tim Aulin (SD) 
 

Tjänstgörande ersättare Kenth Carlsson (M)  
Sviatlana Leuchuk (M) §§166--178 
Louise  Edlund (M)  §§ 179--182 
Kranislav Miletic (S) 
Martin Moberg (S) 
Eva Kihlström-Widstrand (SD) 
 

Övriga närvarande  

Ersättare Louise Edlund (M)  §§ 166--178 
Robin Bowin (V) 
 

Tjänstemän Tobias Ekblad, Fch/Skolchef 
RosMarie Ronnehed, nämndsekreterare UN 
Jeanette Mauritzsson, ekonom 
Ronny Mattsson, verksamhetschef gymnasiet 
Charlotte Kansikas, verksamhetschef grundskola 
Ann-Charlotte Wernered, verksamhetschef förskola 
Erica Hallberg, verksamhetsutvecklare 
Maria Sjölund, kvalitetsutvecklare 
Annika Forss, kvaltietsutvecklare 
 

Övriga Nina Mattsson, Lärarförbundet 
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§ 166 Dnr 2022-000023 004 

Fastställande av dag för justering 
 

Sammanfattning  
2:e vice ordförande Stefan Österhof (S) har utsetts som ordinarie justerare 
jämte nämndsordföranden Åsa Evaldsson (M) att justera 
utbildningsnämndens protokoll under mandatperioden 2019-2022. 

2:e vice ordf Stefan Österhof (S) utses jämte ordföranden justera dagens 
nämndsprotokoll; inkl det omedelbart justerade nämndsprotokollet. 

      

Bedömning 
Vid frånvaro utses ersättare. Nämndsprotokollen signeras digitalt. 

      

Förslag till beslut 
Utbildningsnämnden föreslås besluta; 

1. att det omedelbart justerade nämndsprotokollet justeras 2022-10-20 
genom digital signering. 

2.  att nämndsprotokollet justeras 2022-10-27 genom digital signering. 

      

Beslut 
 

Utbildningsnämnden beslutar; 

1. att det omedelbart justerade nämndsprotokollet justeras 2022-10-20 
genom digital signering. 

2.  att nämndsprotokollet justeras 2022-10-27 genom digital signering. 

 

________________ 

 

Exp: 

Akten   
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§ 167 Dnr 2022-000024 004 

Godkännande av dagordning 
 

Sammanfattning  
Utbildningsnämndens dagordning/kallelse har behandlats i Ordförandeberedning 
och Beredningsutskott.  

Utbildningsnämnden har tillställts dagordningen i samband med kallelseutskick. 

      

Förslag till beslut 
Utbildningsnämnden föreslås godkänna dagordningen för nämndssammanträdet 
2022-10-20.   

      

Beslut 
 

Utbildningsnämnden godkänner dagordningen. 

________________ 

 

 

Exp: 

Akten 
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§ 168 Dnr 2022-000336 130 

Begäran om yttrande gällande Remiss om förslag till 
Integrationsstrategi Blekinge, 2023 - 2026. 
(Omedelbar justering). 
 

Bedömning 
Nedan återfinns först generella kommentarer till dokumentet i sin helhet och 
därefter kommer synpunkter med direkt koppling till referat i texten. 

 

Generell återkoppling 

•Det är positivt med en tydlig koppling till Agenda 2030 och att 
integrationsarbetet ska ses som en ömsesidig process. 

 

•I avsnittet om de strategiska delmålen saknas indikatorer som tydliga 
referensvärden, det vill säga de aktuella måtten på de indikatorer man ämnar 
följa upp så att man vid uppföljning kan mäta måluppfyllelsen. 

 

•Det är positivt att det betonas att asylsökande, nyanlända, utrikesfödda eller 
ensamkommande barn och unga var för sig är inte en homogen grupp och att 
man därmed i integrationsarbetet måste ha en helhetssyn på individens 
förutsättningar, behov och möjligheter. 

 

•Det står att alla länets invånare är en del av den tredje målgruppen, men det 
framkommer inte av strategin hur arbetet ska rikta sig mot hela 
befolkningen. Å ena sidan betonar strategin att integrationsarbetet är en 
ömsesidig process, men det går sen inte att utläsa mer om det perspektivet i 
strategin som har ett ensidigt fokus på den primära målgruppen.  

 

Just det här dilemmat lyfter Bonnie Sagraeus upp i sin kandidatuppsats vid 
Umeå Universitet: Integration & Utanförskap En konstruktivistisk studie av 
integrationspolitiska dokument. (2013). 

 

Att integreras handlar egentligen om en process där hela samhället, både 
svenskar och den invandrade/nyanlända själva tillsammans har ansvaret, 
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men i dokumenten fokuseras ansvaret på den invandrade/nyanlända, vilket 
ger effekten att det är hen som bör anpassa sig till samhället – istället för att 
alla integreras med varandra. Resultaten visar också att 
invandrare/nyanlända pekas i de integrationspolitiska dokumenten ut att 
vara dem som är i behov av integrationsinsatser, i förhållande till svenskar 
som redan är integrerade i samhället, vilket konstruerar en uppdelning av ett 
”vi” och ”dem”. Människor påverkas och förändras till följd av hur de 
kategoriseras, och när ”dem” tilldelas vissa negativa karakteristiska drag 
som ”vi” andra inte har, upprättas en maktordning. ”Dem” ses i 
förhållande till ”vi”, där avvikelser konstrueras i relation till andra 
människor(…). Om integration istället ses som en ömsesidig process går det 
alltså inte att tala om invandrare som dåligt integrerade. En ömsesidig 
anpassning förutsätter istället att alla parter förändrar sig i något avseende 
och integrationen blir därför inte längre en angelägenhet enbart för några 
av samhällets invånare. 

 

Kommentarer till referat i texten 

•Sida 1 (sista stycket): Integration är inte ett sätt för individer att anpassa 
sig till majoriteten, snarare tvärtom. 

Det är ett påstående som går i strid mot meningen ovanför i texten, att 
integration är en ömsesidig process. Vi föreslår att den meningen stryks. 

 

•Sida 1 (sista stycket): För utrikesfödda är detta inte alls enkelt.   

Vi föreslår att den meningen stryks, alternativt formuleras om. Alla 
utrikesfödda har inte samma upplevelse och detta uttalande får det att 
framstå som om alla nyinflyttade utrikesfödda delar samma upplevelse av att 
komma till Blekinge. Som det är skrivet nu kan det tolkas att 1) Utrikesfödda 
inte är kapabla att navigera i det svenska samhället eller 2) Blekingebor inte 
är välkomnande eller accepterande. På individnivå kan detta stämma, men 
inte på en generell nivå. 

 

•Sida 2 (första stycket): Den senaste stora flyktingströmmen från Ukraina 
och Blekinges geografiska position visar särskilt på behovet av god 
beredskap och kapacitet för ett lyckat och effektivt mottagande. 

Vi föreslår att ”Den senaste stora flyktingströmmen från Ukraina” stryks. En 
strategi bör kunna kännas aktuell under lång tid och referenser till nutida 
händelser kan snabbt daterade. 
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Förslag till beslut 
Föreslår att utbildningsnämnden godkänner remissyttrandet gällande 
förslaget till Integrationsstrategi Blekinge 2023-2026 samt översänder 
detsamma till kommunstyrelsen för beslut.     

 

Deltar i debatten 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M), 2:e vice ordf Stefan Österhof (S). 

 

Yrkanden 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M) yrkar bifall till beslutsförslaget. 
 
2:e vice ordf Stefan Österhof (S) yrkar att utbildningsnämnden ställer sig 
bakom förslaget.      

 

Propositionsordning 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M) ställer frågan om utbildningsnämnden 
ställer sig bakom föreliggande förslag till remissyttrande. 

      

Omröstningsresultat 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M) finner att utbildningsnämnden ställer sig 
bakom föreliggande förslag till remissyttrande. 

      

Beslut 
Utbildningsnämnden ställer sig bakom remissyttrandet gällande förslaget till 
Integrationsstrategi Blekinge 2023-2026 samt översänder detsamma till 
kommunstyrelsen för beslut. 

Ärendet är omedelbart justerat. 

________________ 

 

 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
Maria Sjölund, kvalitetsutvecklare    
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§ 169 Dnr 2022-000340 041 

Uppföljning av budget september 2022. 
 

Sammanfattning  
Prognosen efter september visar på ett underskott på 10 404 Tkr. Det är en 
försämring från Tertial 2 med ca 2000 Tkr beroende på ökade kostnader för 
interkommunal ersättning (IKE).  

När gymnasieantagningen nu är slutförd och vi har fler elever än någonsin 
som börjar på gymnasiet så behåller vi samma andel som tidigare hos oss. 
Dock är antalet elever fler på totalen vilket gör att fler också söker sig till 
andra kommuner och därmed ökar kostnaderna som måste betalas ut. 
Kostnaderna för IKE ökar framförallt hos Knut Hahn men också på Blekinge 
Naturbruksgymnasium.  

Vi har ännu inte räknat med de centrala medel som kommunfullmäktige 
omfördelat till UN från centrala konton på 3 400 Tkr. Protokollet från 
kommunfullmäktige är i skrivande stund inte justerat. Dessa medel kommer 
därmed påverka resultatet i positiv riktning med 3 400 Tkr. 

 Det finns en tilltagande oro hur omvärldsläget och förhöjda priser samt 
elförbrukningen kommer påverka budgeten både på kort och lång sikt.       

 

Bedömning 
Med de centrala medel på 3 400 Tkr som nämnts ovan blir underskottet ca 
7 000 Tkr.  

     

Deltar i debatten 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M), 2:e vice ordf Stefan Österhof (S), 
nämndsledamot Lars Sager (M). 

 

Beslut 
 

Redovisningen tas till dagens protokoll. 

________________ 
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Exp: 

Tobias Ekblad, Fch/Skolchef 
Ekonomienheten 
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§ 170 Dnr 2022-000035 041 

Budgetprocess för Utbildningsnämnden under året 
2022. 
 

Sammanfattning  
Visualisering avseende budgetarbetet oktober 2022 delgavs 
utbildningsnämndens ledamöter.  

Förvaltningschef Tobias Ekblad uppger att arbete pågår kontinuerligt med de 
i listan markerade pågående åtgärderna. Angivna siffror i dokumentet är en 
prognos. 

      

Deltar i debatten 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M), 2:e vice ordf Stefan Österhof (S), 
nämndsledamöterna Tony Holgersson (SD) och Lars Sager (M), samt 
tjänstgörande ersättaren Eva Kilström-Widstrand (SD). 

 

Beslut 
 

Informationen tas till dagens protokoll. 

________________ 

 

 

Exp: 

Tobias Ekblad, Fch/Skolchef 
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§ 171 Dnr 2022-000338 630 

Lägesbild - Förskola samt Avvecklingsplan oktober 
2022. 
 
Sammanfattning  
Denna lägesbild och prognos visar att kommunens förskolor kan möta 
behovet av förskoleplatser – nu och på sikt. Endast i Saxemara är det svårt 
att möta behovet, men då erbjuds barnen plats i ett annat område. I ett par 
områden – Ronneby och Kallinge - har vi så stor överkapacitet att det finns 
vilande avdelningar (lokalen finns, men ingen aktiv verksamhet).  
 
Underlaget innehåller också en avvecklingsplan för förskolor som på sikt 
kan komma att avvecklas.  
 
Bedömning 
Denna sammanställning visar hur kommunen idag, och på sikt, kan möta 
behovet av förskoleplatser inom de olika geografiska områdena - utifrån ett 
lokalperspektiv. Underlaget som presenteras här utgår från uppgifter 
daterade 2022-09-15.  
 
Nuläge 
Ur ett helhetsperspektiv har kommunen inga problem att erbjuda 
förskoleplats, men det finns ett område som inte kan möta behovet – 
Saxemara. I Ronneby och Kallinge, däremot, finns fler platser än vad som 
efterfrågas, och totalt ligger nu 3 avdelningar vilande (2 i Ronneby och 1 i 
Kallinge). 
 

Antalet födda barn i kommunen har minskat i flera år (se diagram nedan), 
vilket innebär att det antal barn som börjar i förskolan är färre än det antal 
som slutar för att gå vidare till förskoleklass.  
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Diagrammet nedan visar på antalet placerade barn i kommunens förskolor 
över tid: 

Kartan nedan visar hur antalet förskoleplatser inom respektive geografiska 
område kan möta det behov av platser som finns där i september 2022: 
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Prognos våren 2023 

Antalet barn som har placering i förskolan ökar successivt under ett läsår. 
Det innebär att verksamheten har minst antal barn i augusti/september och 
sedan ökar antalet till att vara som flest barn i maj/juni. I samband med 
sommarlovet/semester slutar en hel årskull för att börja förskoleklass, medan 
de yngsta barnen påbörjar sin förskoletid löpande under läsåret. Kartan 
nedan visar hur kommunen kan möta efterfrågan på förskoleplatser inom 
respektive område till våren 2023: 

 

Prognos på 5 års sikt 

Det pågår insatser för att skapa nya, permanenta, förskoleplatser i 
kommunen:  

o Persborgs förskola i centrala Ronneby, med plats för 180 barn 
inklusive Natt- och helgverksamhet, kommer att stå klar 2024.  

o I Johannishus finns långtgående planer för en kombinerad förskola 
och vård- och omsorgsboende.  

o I Backaryd bedrivs verksamheten idag fullt ut i paviljonger, vars 
bygglov inte kan förlängas efter våren 2027. Arbete pågår för att 
planera för verksamhetens framtida lokaler. 
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Avvecklingsplan 

Utifrån tillgång till förskoleplatser och prognosticerat behov kan vi se en 
möjlighet att avveckla mindre, tillfälliga, dyra och/eller ej optimala enheter. 
Målet är att säkerställa en stabil, långsiktig lösning som är anpassad till 
förskolans behov. 

 

Verksamheter som på sikt kan komma att avvecklas: 

o Tillfälliga verksamheter: 

o Paviljonger Skogsgårdens förskola – Ronneby – våren 2024 

o Björken (Skogsgårdens förskola) – Ronneby – våren 2024 

o Fridhems förskola – Ronneby 

o Älgbackens förskola – Ronneby 

o Centrumförskolan – Ronneby 

o Villa Villekulla förskola – Bräkne-Hoby 

o Permanenta verksamheter: 

o Solvändans förskola – Kallinge – PRIO 

o Myrans förskola – Kallinge - PRIO 

o Saltkråkans förskola – Bräkne-Hoby 

o Galaxens förskola – Bräkne-Hoby 

o Nyponhusets förskola – Johannishus (ersätts av Conara) 

o Prästgårdens förskola – Johannishus (ersätts av Conara) 

 

I anslutning till föredragningen framför nämndsledamot Rune Kronkvist (S) 
önskemål om att Bräkne-Hoby tas med i prognosen på 5 års sikt i de 
kommande lägesrapporterna. 

   

Förslag till beslut 
Föreslås att utbildningsnämnden tar informationen till protokollet.   
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Deltar i debatten 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M), 2:e vice ordf Stefan Österhof (S), 
nämndsledamöterna Tony Holgersson (SD), Rune Kronkvist (S) och Lars 
Sager (M), samt tjänstgörande ersättarna Sviatlana Leuchuk (M) och Eva 
Kilström-Widstrand (SD). 

 

Beslut 
 

Informationen tas till dagens protokoll. 

________________ 

 

 

Exp: 

Tobias Ekblad, Fch/Skolchef 
Ann-Charlotte Wernered, Vch Förskola  
Erica Hallberg, Verksamhetsstrateg 
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§ 172 Dnr 2022-000287 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG- följ skollagen 
6 § kap 1 vad gäller "uniformerad" personal inom skola 
och barnomsorg 
 

Sammanfattning  
I medborgarförslaget uppmanas Ronneby kommun att se till att utbildningen 
på skolenheterna är ickekonfessionell. 

Ronneby kommun uppmanas även att klargöra sitt avstånd från koranen 
genom att inte tillåta islamuniformerad personal att påverka eleverna. Hijab 
pekas särskilt ut som ett plagg att förbjuda. 
 
Idag finns inga indikationer, varken på rektors- eller förvaltningsnivå, att det 
skulle förekomma konfessionella inslag i undervisningen. Skulle detta 
komma till rektors kännedom undersöks saken.  
 
Hijab är en beteckning på islamsk täckande klädsel, en huvudduk eller sjal 
som används av kvinnor och som täcker håret, halsen och axlarna.  
 
Vi har personal i Ronneby kommun som bär hijab, vilket på våra skolenheter 
är det vi även kallar slöja, som täcker hår, hals och ibland axlarna. Vi ser 
idag inte att detta skulle påverka deras möjligheter att undervisa enligt de 
styrdokument vi har. Personalen arbetar enligt läroplanen och ingår i 
arbetslag. De diskuterar, planerar och utvärderar sin undervisning 
tillsammans med andra lärare.  
 
Staffanstorps kommun beslutade i december 2019 att huvudduk, burka, 
niqab och andra klädesplagg, som har som syfte att dölja, inte skulle vara 
tillåtna i kommunens förskolor och grundskolor.  
 
Detta beslut upphävdes av förvaltningsrätten i Malmö i nov 2020 då beslutet 
stred mot bestämmelserna om religionsfrihet i regeringsformen och 
Europakonventionen. 
 
Motiveringen till beslutet var:  

En inskränkning av religionsfriheten kräver lagstöd, något som saknas i 
dessa fall. Varken skollagen eller någon annan lag ger en kommun rätt att 
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besluta om inskränkningar vad det gäller klädesplagg som har som syfte att 
dölja. 
 
Beslutet överklagades och kammarrätten i Göteborg slog fast i juni 2021 att 
slöjförbud i skolan är olagligt och strider mot både regeringsformen och 
Europakonventionen. 
 
I januari 2022 meddelade Högsta förvaltningsdomstolen prövningstillstånd i 
målet. Beslutet av prövningen har ännu inte meddelats, det kan ta upp till ett 
år innan beslut tas. Efter att man tagit beslutet kan det varken överklagas 
eller omprövas. 
 
Förslag om förbud mot huvudduk har lagts fram i riksdagen vid flera 
tillfällen men avslagits. Konstitutionsutskottet har i samband med detta 
uttalat att det är en självklar utgångspunkt att var och en har en frihet att klä 
sig som han eller hon vill och att en lagstiftning som förbjuder slöja ute i 
samhället eller i vissa verksamheter inte bör komma i fråga. 

 

Bedömning 
Det finns inget lagligt stöd för att besluta om ett sådant förbud, som 
medborgarförslaget föreslår, på kommunal nivå.  

 

Förslag till beslut 
Utbildningsnämnden föreslås mot bakgrund av ovanstående att avslå 
medborgarförslaget.    

 

Deltar i debatten 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M), tjänstgörande ersättare Eva Kilström-
Widstrand. 

 

Yrkanden 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M) yrkar bifall till föreliggande beslutsförslag, 
med tillägget att beslutet kompletteras med de fem sista styckena i 
tjänsteskrivelsens sammanfattning. 
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Beslut 
 

En enig Utbildningsnämnd avslår medborgarförslaget mot bakgrund av 
följande; 

Staffanstorps kommun beslutade i december 2019 att huvudduk, burka, 
niqab och andra klädesplagg, som har som syfte att dölja, inte skulle vara 
tillåtna i kommunens förskolor och grundskolor.  
 
Detta beslut upphävdes av förvaltningsrätten i Malmö i nov 2020 då beslutet 
stred mot bestämmelserna om religionsfrihet i regeringsformen och 
Europakonventionen 
 
Motiveringen till beslutet var:  
En inskränkning av religionsfriheten kräver lagstöd, något som saknas i 
dessa fall. Varken skollagen eller någon annan lag ger en kommun rätt att 
besluta om inskränkningar vad det gäller klädesplagg som har som syfte att 
dölja. 
 
Beslutet överklagades och kammarrätten i Göteborg slog fast i juni 2021 att 
slöjförbud i skolan är olagligt och strider mot både regeringsformen och 
Europakonventionen. 
 
I januari 2022 meddelade Högsta förvaltningsdomstolen prövningstillstånd i 
målet. Beslutet av prövningen har ännu inte meddelats, det kan ta upp till ett 
år innan beslut tas. Efter att man tagit beslutet kan det varken överklagas 
eller omprövas. 
 

________________ 

 

 

Exp: 

Thomas Lundberg, motionsställare 
Annika Forss, kvalitetsutvecklare 
Eva Hansson, registrator KLF 
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§ 173 Dnr 2022-000304 609 

Betyg åk 7-9   -  Nämndens uppföljningar 2022 
 

Sammanfattning  
Skolverket kom i september ut med en publikation med beskrivande statistik 
av slutbetygen i grundskolan våren 2022.  
I denna kan man läsa att: 

 

Andelen elever i årskurs 9 som har uppnått godkända betyg i alla ämnen var 
74,1 procent våren 2022. Andelen har minskat både i jämförelse med våren 
2021 och 2019. 

 

Vi ser samma resultat även i Ronneby. Andelen elever som uppnår betyg i 
alla ämnen minskar de senaste åren.  
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Skolverket beskriver i sin publikation att för elever vid skolenheter med 
kommunal huvudman var behörigheten till gymnasieskolan 83,3 procent och 
enskilda huvudmän 91,6 procent våren 2022. Det är en minskning med 1,3 
respektive 0,9 procentenheter jämfört med våren 2021. 

 

I Ronneby kommun har behörigheten till gymnasiet gått från 73,6 procent 
2021 till 74,4% procent 2022. En ökning med 0,8 procentenheter jämfört 
med våren 2021. Fortsatt ligger vi dock lågt jämfört med riket. 

 

 

 

Skolverket ser delvis samma trender som vi ser i kommunen. Man beskriver 
att andelen elever som är behöriga till ett nationellt program i 
gymnasieskolan är högre bland elever som har minst en förälder med 
eftergymnasial utbildning, jämfört med elever vars föräldrar har lägre 
utbildningsnivå. I båda elevgrupperna har andelen behöriga sjunkit våren 
2022 jämfört med våren 2021. 

 

Även i Ronneby är det en väsentlig skillnad mellan grupperna, men 
resultaten i Ronneby har delvis ökat sen 2021. Andelen elever som är 
behöriga till ett nationellt program i gymnasieskolan bland elever som har 
minst en förälder med eftergymnasial utbildning har i Ronneby kommunala 
skolor ökat från 87,4% 2021 till 89,3% 2022. I gruppen elever vars föräldrar 
har en lägre utbildningsnivå följer vi den nationella trenden och andelen 
behöriga till gymnasiet i denna grupp har minskat från 40,4% 2021 till 
38,3% 2022.  

Vi
sm

a 
Ad

do
 ID

-n
um

m
er

 : 
9c

4f
9d

bb
-e

c0
2-

46
e8

-9
a9

8-
dd

00
8c

36
b1

f1



 

Utbildningsnämnden 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

22(39) 
2022-10-20  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

 
 

Resultat nationella prov årskurs 9 publiceras i slutet av oktober. 

 

 

Vidare delgavs utbildningsnämndens ledamöter framtagen statistik från 
SIRIS gällande andel behöriga elever till gymnasiet från Snäckebacksskolan 
och Kallingeskolan. Jämfört med riket. 

 

 

 Betyg, Nationella prov, Nämndens uppföljningar 2022. 
     
Ronneby Kommunala 
skolor 

    
 

    Andel elever behöriga till gymnasiet 
  Siffror hämtade från SIRIS 

   

 
2022 2021 2020 2019 

Yrk 74,4 73,6 74,4 75,4 
Yrk flickor 77,4 71,3 74,2 76,4 
Yrk pojkar 71,5 75,6 74,7 74,5 
Est 72,6 72,4 73,7 74,3 
Ek, Hum, Sam 71 69,6 69,9 73,9 
Tk Nv 66,9 66,4 69,9 73,1 
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Snäckebacksskolan 

   

     Andel elever behöriga till gymnasiet 
  Siffror hämtade från SIRIS 

   

 
2022 2021 2020 2019 

Yrk 78,9 81,1 81,4 79,9 
Yrk flickor 79,6 82,8 85,5 82,4 
Yrk pojkar 78 79,7 78,3 77,8 
Est 78,9 79,7 80,7 79,3 
Ek, Hum, Sam 77,7 76,9 77,9 79,3 
Tk Nv 74,9 74,8 78,6 78,7 

               
          
Kallingeskolan 7-9 

   

     Andel elever behöriga till gymnasiet 
  Siffror hämtade från SIRIS 

   

 
2022 2021 2020 2019 

Yrk 69 63,6 66,1 68,3 
Yrk flickor 74,2 56,9 62,1 67,9 
Yrk pojkar 64,5 69,6 69,8 68,6 
Est 64,8 62,6 65,3 66,3 
Ek, Hum, Sam 62,7 59,8 60,3 65,4 
Tk Nv 57 55,1 59,5 64,4 

     

               
          
Riket kommunala skolor 

   

     Andel elever behöriga till gymnasiet 
  Siffror hämtade från SIRIS 

   

 
2022 2021 2020 2019 

Yrk 83,3 84,6 84 82,5 
Yrk flickor 84,2 85,6 85,5 84,3 
Yrk pojkar 82,5 83,6 82,7 80,9 
Est 82 83,3 82,8 81,5 
Ek, Hum, Sam 80,1 81,7 81,2 80 
Tk Nv 78,6 80,2 79,6 78,8 
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Bedömning 
Ronneby har låga resultat jämfört med riket. Vi ser främst att vi har stora 
utmaningar i gruppen elever i behov av särskilt stöd och de elever vars 
föräldrar har en lägre utbildningsnivå.    

 

Förslag till beslut 
Utbildningsnämnden föreslås att notera informationen gällande 
betygsresultat åk 9 2022 till protokollet.   

 

Deltar i debatten 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M), 2:e vice ordf Stefan Österhof (S), 
nämndsledamöterna Lars Sager (M), Tony Holgersson (SD) och Rune 
Kronkvist (S), samt tjänstgörande ersättarna Eva Kilström-Widstrand (SD) 
och Martin Moberg (S). 

 

Beslut 
 

Informationen tas till dagens protokoll. 

________________ 

 

 

Exp: 

Annika Forss, kvalitetsutvecklare 
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§ 174 Dnr 2022-000036 012 

Årshjul - Utbildningsnämnden 2022. 
 

Sammanfattning  
Reviderat årshjul delgavs utbildningsnämndens ledamöter.     

 

Beslut 
 

Informationen tas till dagens protokoll. 

________________ 

 

 

Exp: 

Akten 
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§ 175 Dnr 2022-000025 627 

Statistik från IFO - UN. 
 

Sammanfattning  
Statistik från Individ och Familje Omsorgsverksamheten (IFO) ang 
orosanmälningar från skolan delgavs utbildningsnämndens ledamöter. 

      

Deltar i debatten 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M), 2:e vice ordf Stefan Österhof (S), 
nämndsledamöterna Lars Sager (M) och Rune Kronkvist (S), samt 
tjänstgörande ersättarna Eva Kilström-Widstrand (SD) och Martin Moberg 
(S). 

 

Yrkanden 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M) yrkar att informationen tas till dagens 
protokoll.      

      

Propositionsordning 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M) finner att utbildningsnämnden beslutat att 
informationen ska tas till dagens protokoll.      

      

Beslut 
 

Informationen tas till dagens protokoll. 

________________ 

 

 

Exp: 

Ann-Christine Berg, IFO    
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§ 176 Dnr 2022-000341 016 

Nämndens uppdrag; information avseende 
elförsörjning. 
 

Sammanfattning  
Ordföranden Åsa Evaldsson (M) informerade inledningsvis från 
kommunstyrelsens sammanträde 2022-10-04 där beslut tagits gällande 
åtgärder med anledning av elbrist. Av protokollets §288:2022 framgår 
följande; 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att 
1. ge uppdrag till kommundirektören att göra en prioriteringsordning av 
identifierade förstärkningsinsatser, 
2. ge uppdrag till kommundirektör och alla förvaltnings- och bolagschefer 
att genomföra nödvändiga och prioriterade långsiktiga förstärkningsinsatser 
för att säkra robustheten i de samhällsviktiga verksamheterna. Uthålligheten 
för insatserna ska harmoniseras med det framtida kostlager som tidigare 
beslutats om, dvs 6 månader. 
3. anta ett energieffektiviseringsprogram inom alla kommunala 
verksamheter inkl. bolag med målet att spara in 15 % på 2019-2021 års 
medelsförbrukning från och med 2023. 
4. anta fastighetsenhetens förslag till förstärkningsåtgärder (bilaga) 
5. finansiering av energieffektiviseringsprogrammet punkt 5,6 och 7 sker 
genom extern upplåning om 10,3 mkr. Investeringsanslaget tilldelas teknik-
fritid- och kulturnämnden. Investeringarna ska godkännas av 
kommunstyrelsens arbetsutskott . 
6. finansiering för förstärkningsåtgärder vid fastighetsenheten sker genom 
extern upplåning om 210 tkr. Investeringsanslaget tilldelas teknik, fritid- och 
kulturnämnden. 
7. delegera till kommunstyrelsen att fatta beslut om fortsatta 
förstärkningsåtgärder/energibesparingsåtgärder.  
 
Kommunstyrelsen beslutar att  
- innan kommunfullmäktige beslutar i ärendet skickas förslag till beslut på 
remiss till teknik-, fritid- och kulturnämnden 
- delegera till kommunstyrelsens arbetsutskott att fatta beslut om fortsatta 
förstärkningsåtgärder/energibesparingsåtgärder. 
- återrapportering ska ske som särskilt ärende vid varje 
kommunstyrelsesammanträde 
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Förvaltningschef Tobias Ekblad uppger att månatliga rapporter ska inges 
från förvaltningscheferna till Kommundirektören.  

I förvaltningschefsgruppen bedrivs det arbete som redan pågår utifrån två 
spår. Dels gällande sk styrel där kris- och beredskapshandläggare Per Drysén 
står som ansvarig, dels arbetet med översyn vid långvariga elavbrott. 
Ansvarig för detta tillsynsarbete är säkerhetsskyddschef Roland Edvinsson. 

    

Deltar i debatten 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M), nämndsledamöterna Lars Sager (M), Tony 
Holgersson (SD) och Rune Kronkvist (S). 

 

Beslut 
 

Informationen tas till dagens protokoll. 

________________ 

 

 

Exp: 

Akten 
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§ 177 Dnr 2022-000439 041 

Översyn investering och driftsäskanden 2023. 
 

Sammanfattning  
Till den 28/10 2022 har samtliga nämnders presidier, bolagens presidier samt 
förvaltningschefer och Vd:ar med flera kallats till extra budgetberedning. I 
kallelsen anges att samtliga nämnder skall redogöra för hur man kan minska 
investeringsvolymerna och driftvolymerna (utifrån äskanden).     

Bedömning 
Vid utbildningsnämnden i juni 2022 presenterades ett budgetförslag för 
utbildningsnämnden från förvaltningen. Förslaget byggde på analyser av 
tidigare resultat och framtida prognoser samt det aktuella omvärldsläget. I 
förslaget finns prioriteringar och konsekvensbeskrivningar av de föreslagna 
äskandena. I budget äskades 34 849 tkr till utökad drift och ytterligare 9 489 
tkr i investeringar för 2023. Totalt har utbildningsförvaltningen investeringar 
på 16 389 tkr för 2023.  

 

Utbildningsförvaltningens bedömning är att de äskade medlen för drift måste 
stå kvar oförändrade. Under två års tid har vi levt i en pandemi som vi ännu 
inte ser samtliga negativa konsekvenser av. Det finns signaler på att 
kunskapsinhämtningen hos eleverna har blivit lidande och resurser måste 
sättas in för att fånga upp eleverna. Vi har dessutom haft ett inköpsstopp och 
anställningsprövningar under en mycket lång tid vilket gjort möjligheterna 
till kompetensutveckling mycket små. Lägg därtill att vi 2022 har 
besparingar på storleksordningen 18 000 tkr och att vi beviljades äskanden 
för 2022 på 15 000 tkr.  Delvis på grund av ovanstående faktorer är 
situationen minst sagt ansträngd vilket tyvärr visar sig i grundskolans 
kunskapsresultat för läsåret 2021/2022. I den nyligen presenterade statistiken 
(KOLADA) ser vi röda siffror för grundskolans årskurs 9. Det krävs stora 
insatser och resurser för att vända resultaten.  

 

Gällande investeringarna så ser utbildningsförvaltningen att det går att ta 
bort, men framför allt skjuta på, vissa investeringar. Det finns en risk att 
kostnaderna ökar om investeringarna skjuts på tiden men då kommunens 
ekonomiska läge är så pass ansträngt bör en sådan prioritering göras. 
Förslaget från utbildningsförvaltningen är att det totala investeringsäskandet 
för 2023 reduceras från 16 389 tkr till 10 274 tkr. Det innebär dock att 
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investeringsbehoven för 2024 och 2025 ökar något då investeringar skjuts 
framåt i tid och inte enbart prioriteras bort. 

Redan i 2022 års budget beslutade kommunfullmäktige för investeringar för 
2023. Som de alltid gör. I förslaget för budget 2023 tillkom dock ytterligare 
äskanden för investeringar på 9 488 Tkr förutom det som redan beslutats. 
Totalt 16 389 Tkr. Av den totalen drog vi sedan ner till 10 274 Tkr. 

  

Förslag till beslut 
Föreslås att utbildningsnämnden beslutar att stå kvar vid föreslagna 
driftsäskanden men besluta att prioritera om äskanden i investeringsbudgeten 
enligt utbildningsförvaltningens förslag.   

 

Deltar i debatten 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M), 1:e vice ordf Silke Jacob (C), 2:e vice ordf 
Stefan Österhof (S), nämndsledamöterna Lars Sager (M) och Tony 
Holgersson (SD). 

 

Yrkanden 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M) yrkar bifall till beslutsförslaget med 
tillägget att driftsäskandena är prioriterade och konsekvensbeskrivna. 

 

1:e vice ordf Silke Jacob (C) yrkar bifall till ordförandens yrkande. 

      

Beslut 
 

En enig Utbildningsnämnd beslutar att stå kvar vid föreslagna driftsäskanden 
men besluta att prioritera om äskanden i investeringsbudgeten enligt 
utbildningsförvaltningens förslag, med tillägget att driftsäskandena är 
prioriterade och konsekvensbeskrivna. 

________________ 

 

 

Exp: 
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Kommunstyrelsen 
Budgetberedningen 
Tobias Ekblad, Fch/Skolchef  
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§ 178 Dnr 2022-000027 602 

Kurser och konferenser 2022 
 

Sammanfattning  
Några kurser eller inbjudningar till konferenser har inte inkommit till dagens 
nämndssammanträde. Ej heller finns några utbildningar att rapportera från 
utbildningsnämndens sida. 

Utbildningsförvaltningen informerade från kontinuerliga möten med RUC-
Rådet vid Linnéuniversitet (kvalitetsutveckling). Vidare har 
förvaltningschefen deltagit i SKR:s skolchefsnätverk.  

Förvaltningschefen informerade även kring Skolriksdag våren 2023. 
Kompetensutvecklingen har pg a pandemin inte förekommit i den 
omfattning som varit önskvärd. 

      

Beslut 
 

Informationen tas till dagens protokoll. 

________________ 

 

 

Exp: 

Akten 
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§ 179 Dnr 2022-000028 600 

Aktuellt i verksamheten 2022 
 

Sammanfattning  
 

o Förvaltningschef Tobias Ekblad informerade kring det uppdrag som 
kommundirektören givit att inkomma med en budget i balans. 
Förvaltningscheferna kommer att vara involverade i budgetarbetet ram 
till årsskiftet. Det innebär en omarbetning av budget för 
Ekonomienheten. 

o Rektor Johanna Månsson slutar sin tjänst som rektor för 
Vuxenutbildningen/SFI och blir samordnare för Yrkesvux. 
Rektorstjänsten är utannonserad. 

o Vidare informerade förvaltningschefen kort kring studiedag för samtliga 
av länets lärarpersonal inom särskola och gymnasiesärskola den 31 
oktober på Convention Center. Skolverket medverkar. 

o Samtliga chefer inom utbildningsförvaltningen har fått MHFA (Första 
hjälpen i psykisk ohälsa). Fortsatta utbildningstillfällen under våren för 
lärare och annan personal. 

    

Deltar i debatten 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M), nämndsledamöterna Tony Holgersson 
(SD) och Lars Sager (M). 

 

Beslut 
 

Informationen tas till dagens protokoll. 

________________ 

 

Exp: 

Tobias Ekblad, Fch/Skolchef 
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§ 180 Dnr 2022-000029 002 

Delegationer UN 2022 
 

Sammanfattning  
Delegationslista över av förvaltningschefen tagna beslut 2022-09-15—2022-
09-28, samt lista över delegationsbeslut tagna i Verksamhetsområde 
Förskola 2022-08-19, lista över delegationsbeslut tagna i 
Verksamhetsområde Grundskola 2022-06-09—2022-10-04 och lista över 
delegationsbeslut tagna i Verksamhetsområde GyV 2022-04-19--2022-10-
20; och delegationsbeslut över skolskjutsärenden tagna 2022-09-03—2022-
09-21 har delgivits utbildningsnämndens ledamöter digitalt. 

 

Bedömning 
Skolskjuts vid växelvis boende kommenterades. 

      

Deltar i debatten 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M), nämndsledamöterna Tony Holgersson 
(SD) och Rune Kronkvist (S), samt tjänstgörande ersättaren Eva Kilström-
Widstrand (SD). 

 

Yrkanden 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M) yrkar att informationen tas till dagens 
protokoll.      

      

Propositionsordning 
 Ordföranden Åsa Evaldsson (M) finner att utbildningsnämnden beslutat att 
informationen ska tas till dagens protokoll.      
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Beslut 
 

Informationen tas till dagens protokoll. 

________________ 

 

 

Exp: 

Akten 
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§ 181 Dnr 2022-000030 000 

Delgivningar UN 2022 
 

Sammanfattning  
    2020.248-007 

Revisionen: Granskning av lokalförsörjning inom förskolan. 

 

  2022.26-602 

CURA Direktionsprotokoll 2022-09-30, Rådhussalen, Karlshamn. 

 

 2022.91-005 

Dataskyddsgruppen: Protokoll 2022-09-15, Stadshuset, Ronneby kommun. 

 

 2022.128-612 

Skolinspektionen: Beslut avseende ansökan om godkännande som 
huvudman för nationellt godkänd idrottsutbildning för idrotten handboll vid 
gymnasieskolan Aspero Idrottsgymnasium Karlskrona i Karlskrona 
kommun. (Dnr 2022:596). 

 

 2022.325-610 

Protokollsutdrag från Kommunfullmäktige  2022-09-29  KF §164:2022; 
Uppföljning och uppdatering av reglemente för internkontroll och tillhörande 
tillämpningsanvisningar.  

    

Bedömning 
2:e vice ordf Stefan Österhof (S) informerade kring kommande återbetalning 
från CURA till utbildningsnämnden. Ca 0,5 Mkr kommer att fördelas mellan 
fem kommuner. 
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Deltar i debatten 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M), 2:e vice ordf Stefan Österhof (S). 

 

Propositionsordning 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M) yrkar att informationen tas till dagens 
protokoll.      

      

Omröstningsresultat 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M) finner att utbildningsnämnden beslutat att 
informationen ska tas till dagens protokoll.      

      

Beslut 
 

Informationen tas till dagens protokoll. 

________________ 

 

 

Exp: 

Akten 
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§ 182 Dnr 2022-000031 600 

Övrigt Utbildningsnämnden 2022 
 

Sammanfattning  
   

o Ordföranden Åsa Evaldsson (M) påminde om inplanerad Workshop 
Internkontroll 2023 den 30 november kl 13.00-15.00.  Inbjudan/Kallelse 
gällande hela utbildningsnämnden, såväl ledamöter som ersättare, har 
skickats ut. En påminnelse kommer på nytt att skickas ut kort innan 
workshopen. 

o Vidare informerade ordföranden från möte 2022-10-14 med PSVO 
(Politiker i Samverkan för vård och omsorg) där bl a BUP Hab, 
socialtjänst och elevhälsa diskuterades. 

o Ordföranden Åsa Evaldsson (M) efterfrågade ånyo rutin kring 
Barnkonventionen. 
Förvaltningschefen uppger att man vid utbildningsförvaltningen följer 
checklista och att Barnkonventionen tas med i beaktande i de underlag 
som lämnas för beslut. Kommunledningsförvaltningens översyn av 
protokoll och tjänsteskrivelsemall avvaktas under 2023/2024. 

Utbildningsnämnden rekommenderar att beaktande av Barnkonventionen 
lyfts på aktuella ärende där det är oklart och att det då protokollförs på 
respektive ärende. 

o Rektor Magnus Magnusson, Flygtekniska programmet, har inbjudits till 
utbildningsnämnden i november för att informera kring yrkeshögskolan. 

o Avslutningsvis informerade ordföranden Åsa Evaldsson (M) kring digital 
elevhälsa och tankar om ett ev samarbete med IT kring detta. 

    

Deltar i debatten 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M), nämndsledamöterna Rune Kronkvist (S), 
Lars Sager (M) och Tony Holgersson (SD), tjänstgörande ersättarna Louise 
Edlund (M) och Martin Moberg (S). 

 

Vi
sm

a 
Ad

do
 ID

-n
um

m
er

 : 
9c

4f
9d

bb
-e

c0
2-

46
e8

-9
a9

8-
dd

00
8c

36
b1

f1



 

Utbildningsnämnden 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

39(39) 
2022-10-20  

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Propositionsordning 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M) yrkar att informationen tas till dagens 
protokoll.      

     

Omröstningsresultat 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M) finner att utbildningsnämnden beslutat att 
informationen ska tas till dagens protokoll.      

      

Beslut 
 

Informationen tas till dagens protokoll. 

________________ 

 

 

Exp: 

Akten 
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§ 166 Dnr 2022-000023 004 


Fastställande av dag för justering 
 


Sammanfattning  
2:e vice ordförande Stefan Österhof (S) har utsetts som ordinarie justerare 
jämte nämndsordföranden Åsa Evaldsson (M) att justera 
utbildningsnämndens protokoll under mandatperioden 2019-2022. 


2:e vice ordf Stefan Österhof (S) utses jämte ordföranden justera dagens 
nämndsprotokoll; inkl det omedelbart justerade nämndsprotokollet. 


      


Bedömning 
Vid frånvaro utses ersättare. Nämndsprotokollen signeras digitalt. 


      


Förslag till beslut 
Utbildningsnämnden föreslås besluta; 


1. att det omedelbart justerade nämndsprotokollet justeras 2022-10-20 
genom digital signering. 


2.  att nämndsprotokollet justeras 2022-10-27 genom digital signering. 


      


Beslut 
 


Utbildningsnämnden beslutar; 


1. att det omedelbart justerade nämndsprotokollet justeras 2022-10-20 
genom digital signering. 


2.  att nämndsprotokollet justeras 2022-10-27 genom digital signering. 


 


________________ 


 


Exp: 


Akten   
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§ 167 Dnr 2022-000024 004 


Godkännande av dagordning 
 


Sammanfattning  
Utbildningsnämndens dagordning/kallelse har behandlats i Ordförandeberedning 
och Beredningsutskott.  


Utbildningsnämnden har tillställts dagordningen i samband med kallelseutskick. 


      


Förslag till beslut 
Utbildningsnämnden föreslås godkänna dagordningen för nämndssammanträdet 
2022-10-20.   


      


Beslut 
 


Utbildningsnämnden godkänner dagordningen. 


________________ 


 


 


Exp: 


Akten 
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§ 168 Dnr 2022-000336 130 


Begäran om yttrande gällande Remiss om förslag till 
Integrationsstrategi Blekinge, 2023 - 2026. 
(Omedelbar justering). 
 


Bedömning 
Nedan återfinns först generella kommentarer till dokumentet i sin helhet och 
därefter kommer synpunkter med direkt koppling till referat i texten. 


 


Generell återkoppling 


•Det är positivt med en tydlig koppling till Agenda 2030 och att 
integrationsarbetet ska ses som en ömsesidig process. 


 


•I avsnittet om de strategiska delmålen saknas indikatorer som tydliga 
referensvärden, det vill säga de aktuella måtten på de indikatorer man ämnar 
följa upp så att man vid uppföljning kan mäta måluppfyllelsen. 


 


•Det är positivt att det betonas att asylsökande, nyanlända, utrikesfödda eller 
ensamkommande barn och unga var för sig är inte en homogen grupp och att 
man därmed i integrationsarbetet måste ha en helhetssyn på individens 
förutsättningar, behov och möjligheter. 


 


•Det står att alla länets invånare är en del av den tredje målgruppen, men det 
framkommer inte av strategin hur arbetet ska rikta sig mot hela 
befolkningen. Å ena sidan betonar strategin att integrationsarbetet är en 
ömsesidig process, men det går sen inte att utläsa mer om det perspektivet i 
strategin som har ett ensidigt fokus på den primära målgruppen.  


 


Just det här dilemmat lyfter Bonnie Sagraeus upp i sin kandidatuppsats vid 
Umeå Universitet: Integration & Utanförskap En konstruktivistisk studie av 
integrationspolitiska dokument. (2013). 


 


Att integreras handlar egentligen om en process där hela samhället, både 
svenskar och den invandrade/nyanlända själva tillsammans har ansvaret, 
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men i dokumenten fokuseras ansvaret på den invandrade/nyanlända, vilket 
ger effekten att det är hen som bör anpassa sig till samhället – istället för att 
alla integreras med varandra. Resultaten visar också att 
invandrare/nyanlända pekas i de integrationspolitiska dokumenten ut att 
vara dem som är i behov av integrationsinsatser, i förhållande till svenskar 
som redan är integrerade i samhället, vilket konstruerar en uppdelning av ett 
”vi” och ”dem”. Människor påverkas och förändras till följd av hur de 
kategoriseras, och när ”dem” tilldelas vissa negativa karakteristiska drag 
som ”vi” andra inte har, upprättas en maktordning. ”Dem” ses i 
förhållande till ”vi”, där avvikelser konstrueras i relation till andra 
människor(…). Om integration istället ses som en ömsesidig process går det 
alltså inte att tala om invandrare som dåligt integrerade. En ömsesidig 
anpassning förutsätter istället att alla parter förändrar sig i något avseende 
och integrationen blir därför inte längre en angelägenhet enbart för några 
av samhällets invånare. 


 


Kommentarer till referat i texten 


•Sida 1 (sista stycket): Integration är inte ett sätt för individer att anpassa 
sig till majoriteten, snarare tvärtom. 


Det är ett påstående som går i strid mot meningen ovanför i texten, att 
integration är en ömsesidig process. Vi föreslår att den meningen stryks. 


 


•Sida 1 (sista stycket): För utrikesfödda är detta inte alls enkelt.   


Vi föreslår att den meningen stryks, alternativt formuleras om. Alla 
utrikesfödda har inte samma upplevelse och detta uttalande får det att 
framstå som om alla nyinflyttade utrikesfödda delar samma upplevelse av att 
komma till Blekinge. Som det är skrivet nu kan det tolkas att 1) Utrikesfödda 
inte är kapabla att navigera i det svenska samhället eller 2) Blekingebor inte 
är välkomnande eller accepterande. På individnivå kan detta stämma, men 
inte på en generell nivå. 


 


•Sida 2 (första stycket): Den senaste stora flyktingströmmen från Ukraina 
och Blekinges geografiska position visar särskilt på behovet av god 
beredskap och kapacitet för ett lyckat och effektivt mottagande. 


Vi föreslår att ”Den senaste stora flyktingströmmen från Ukraina” stryks. En 
strategi bör kunna kännas aktuell under lång tid och referenser till nutida 
händelser kan snabbt daterade. 
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Förslag till beslut 
Föreslår att utbildningsnämnden godkänner remissyttrandet gällande 
förslaget till Integrationsstrategi Blekinge 2023-2026 samt översänder 
detsamma till kommunstyrelsen för beslut.     


 


Deltar i debatten 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M), 2:e vice ordf Stefan Österhof (S). 


 


Yrkanden 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M) yrkar bifall till beslutsförslaget. 
 
2:e vice ordf Stefan Österhof (S) yrkar att utbildningsnämnden ställer sig 
bakom förslaget.      


 


Propositionsordning 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M) ställer frågan om utbildningsnämnden 
ställer sig bakom föreliggande förslag till remissyttrande. 


      


Omröstningsresultat 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M) finner att utbildningsnämnden ställer sig 
bakom föreliggande förslag till remissyttrande. 


      


Beslut 
Utbildningsnämnden ställer sig bakom remissyttrandet gällande förslaget till 
Integrationsstrategi Blekinge 2023-2026 samt översänder detsamma till 
kommunstyrelsen för beslut. 


Ärendet är omedelbart justerat. 


________________ 


 


 


Exp: 


Kommunstyrelsen 
Maria Sjölund, kvalitetsutvecklare    
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§ 169 Dnr 2022-000340 041 


Uppföljning av budget september 2022. 
 


Sammanfattning  
Prognosen efter september visar på ett underskott på 10 404 Tkr. Det är en 
försämring från Tertial 2 med ca 2000 Tkr beroende på ökade kostnader för 
interkommunal ersättning (IKE).  


När gymnasieantagningen nu är slutförd och vi har fler elever än någonsin 
som börjar på gymnasiet så behåller vi samma andel som tidigare hos oss. 
Dock är antalet elever fler på totalen vilket gör att fler också söker sig till 
andra kommuner och därmed ökar kostnaderna som måste betalas ut. 
Kostnaderna för IKE ökar framförallt hos Knut Hahn men också på Blekinge 
Naturbruksgymnasium.  


Vi har ännu inte räknat med de centrala medel som kommunfullmäktige 
omfördelat till UN från centrala konton på 3 400 Tkr. Protokollet från 
kommunfullmäktige är i skrivande stund inte justerat. Dessa medel kommer 
därmed påverka resultatet i positiv riktning med 3 400 Tkr. 


 Det finns en tilltagande oro hur omvärldsläget och förhöjda priser samt 
elförbrukningen kommer påverka budgeten både på kort och lång sikt.       


 


Bedömning 
Med de centrala medel på 3 400 Tkr som nämnts ovan blir underskottet ca 
7 000 Tkr.  


     


Deltar i debatten 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M), 2:e vice ordf Stefan Österhof (S), 
nämndsledamot Lars Sager (M). 


 


Beslut 
 


Redovisningen tas till dagens protokoll. 


________________ 
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Exp: 


Tobias Ekblad, Fch/Skolchef 
Ekonomienheten 
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§ 170 Dnr 2022-000035 041 


Budgetprocess för Utbildningsnämnden under året 
2022. 
 


Sammanfattning  
Visualisering avseende budgetarbetet oktober 2022 delgavs 
utbildningsnämndens ledamöter.  


Förvaltningschef Tobias Ekblad uppger att arbete pågår kontinuerligt med de 
i listan markerade pågående åtgärderna. Angivna siffror i dokumentet är en 
prognos. 


      


Deltar i debatten 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M), 2:e vice ordf Stefan Österhof (S), 
nämndsledamöterna Tony Holgersson (SD) och Lars Sager (M), samt 
tjänstgörande ersättaren Eva Kilström-Widstrand (SD). 


 


Beslut 
 


Informationen tas till dagens protokoll. 


________________ 


 


 


Exp: 


Tobias Ekblad, Fch/Skolchef 
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§ 171 Dnr 2022-000338 630 


Lägesbild - Förskola samt Avvecklingsplan oktober 
2022. 
 
Sammanfattning  
Denna lägesbild och prognos visar att kommunens förskolor kan möta 
behovet av förskoleplatser – nu och på sikt. Endast i Saxemara är det svårt 
att möta behovet, men då erbjuds barnen plats i ett annat område. I ett par 
områden – Ronneby och Kallinge - har vi så stor överkapacitet att det finns 
vilande avdelningar (lokalen finns, men ingen aktiv verksamhet).  
 
Underlaget innehåller också en avvecklingsplan för förskolor som på sikt 
kan komma att avvecklas.  
 
Bedömning 
Denna sammanställning visar hur kommunen idag, och på sikt, kan möta 
behovet av förskoleplatser inom de olika geografiska områdena - utifrån ett 
lokalperspektiv. Underlaget som presenteras här utgår från uppgifter 
daterade 2022-09-15.  
 
Nuläge 
Ur ett helhetsperspektiv har kommunen inga problem att erbjuda 
förskoleplats, men det finns ett område som inte kan möta behovet – 
Saxemara. I Ronneby och Kallinge, däremot, finns fler platser än vad som 
efterfrågas, och totalt ligger nu 3 avdelningar vilande (2 i Ronneby och 1 i 
Kallinge). 
 


Antalet födda barn i kommunen har minskat i flera år (se diagram nedan), 
vilket innebär att det antal barn som börjar i förskolan är färre än det antal 
som slutar för att gå vidare till förskoleklass.  
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Diagrammet nedan visar på antalet placerade barn i kommunens förskolor 
över tid: 


Kartan nedan visar hur antalet förskoleplatser inom respektive geografiska 
område kan möta det behov av platser som finns där i september 2022: 
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Prognos våren 2023 


Antalet barn som har placering i förskolan ökar successivt under ett läsår. 
Det innebär att verksamheten har minst antal barn i augusti/september och 
sedan ökar antalet till att vara som flest barn i maj/juni. I samband med 
sommarlovet/semester slutar en hel årskull för att börja förskoleklass, medan 
de yngsta barnen påbörjar sin förskoletid löpande under läsåret. Kartan 
nedan visar hur kommunen kan möta efterfrågan på förskoleplatser inom 
respektive område till våren 2023: 


 


Prognos på 5 års sikt 


Det pågår insatser för att skapa nya, permanenta, förskoleplatser i 
kommunen:  


o Persborgs förskola i centrala Ronneby, med plats för 180 barn 
inklusive Natt- och helgverksamhet, kommer att stå klar 2024.  


o I Johannishus finns långtgående planer för en kombinerad förskola 
och vård- och omsorgsboende.  


o I Backaryd bedrivs verksamheten idag fullt ut i paviljonger, vars 
bygglov inte kan förlängas efter våren 2027. Arbete pågår för att 
planera för verksamhetens framtida lokaler. 
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Avvecklingsplan 


Utifrån tillgång till förskoleplatser och prognosticerat behov kan vi se en 
möjlighet att avveckla mindre, tillfälliga, dyra och/eller ej optimala enheter. 
Målet är att säkerställa en stabil, långsiktig lösning som är anpassad till 
förskolans behov. 


 


Verksamheter som på sikt kan komma att avvecklas: 


o Tillfälliga verksamheter: 


o Paviljonger Skogsgårdens förskola – Ronneby – våren 2024 


o Björken (Skogsgårdens förskola) – Ronneby – våren 2024 


o Fridhems förskola – Ronneby 


o Älgbackens förskola – Ronneby 


o Centrumförskolan – Ronneby 


o Villa Villekulla förskola – Bräkne-Hoby 


o Permanenta verksamheter: 


o Solvändans förskola – Kallinge – PRIO 


o Myrans förskola – Kallinge - PRIO 


o Saltkråkans förskola – Bräkne-Hoby 


o Galaxens förskola – Bräkne-Hoby 


o Nyponhusets förskola – Johannishus (ersätts av Conara) 


o Prästgårdens förskola – Johannishus (ersätts av Conara) 


 


I anslutning till föredragningen framför nämndsledamot Rune Kronkvist (S) 
önskemål om att Bräkne-Hoby tas med i prognosen på 5 års sikt i de 
kommande lägesrapporterna. 


   


Förslag till beslut 
Föreslås att utbildningsnämnden tar informationen till protokollet.   
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Deltar i debatten 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M), 2:e vice ordf Stefan Österhof (S), 
nämndsledamöterna Tony Holgersson (SD), Rune Kronkvist (S) och Lars 
Sager (M), samt tjänstgörande ersättarna Sviatlana Leuchuk (M) och Eva 
Kilström-Widstrand (SD). 


 


Beslut 
 


Informationen tas till dagens protokoll. 


________________ 


 


 


Exp: 


Tobias Ekblad, Fch/Skolchef 
Ann-Charlotte Wernered, Vch Förskola  
Erica Hallberg, Verksamhetsstrateg 
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§ 172 Dnr 2022-000287 109 


Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG- följ skollagen 
6 § kap 1 vad gäller "uniformerad" personal inom skola 
och barnomsorg 
 


Sammanfattning  
I medborgarförslaget uppmanas Ronneby kommun att se till att utbildningen 
på skolenheterna är ickekonfessionell. 


Ronneby kommun uppmanas även att klargöra sitt avstånd från koranen 
genom att inte tillåta islamuniformerad personal att påverka eleverna. Hijab 
pekas särskilt ut som ett plagg att förbjuda. 
 
Idag finns inga indikationer, varken på rektors- eller förvaltningsnivå, att det 
skulle förekomma konfessionella inslag i undervisningen. Skulle detta 
komma till rektors kännedom undersöks saken.  
 
Hijab är en beteckning på islamsk täckande klädsel, en huvudduk eller sjal 
som används av kvinnor och som täcker håret, halsen och axlarna.  
 
Vi har personal i Ronneby kommun som bär hijab, vilket på våra skolenheter 
är det vi även kallar slöja, som täcker hår, hals och ibland axlarna. Vi ser 
idag inte att detta skulle påverka deras möjligheter att undervisa enligt de 
styrdokument vi har. Personalen arbetar enligt läroplanen och ingår i 
arbetslag. De diskuterar, planerar och utvärderar sin undervisning 
tillsammans med andra lärare.  
 
Staffanstorps kommun beslutade i december 2019 att huvudduk, burka, 
niqab och andra klädesplagg, som har som syfte att dölja, inte skulle vara 
tillåtna i kommunens förskolor och grundskolor.  
 
Detta beslut upphävdes av förvaltningsrätten i Malmö i nov 2020 då beslutet 
stred mot bestämmelserna om religionsfrihet i regeringsformen och 
Europakonventionen. 
 
Motiveringen till beslutet var:  


En inskränkning av religionsfriheten kräver lagstöd, något som saknas i 
dessa fall. Varken skollagen eller någon annan lag ger en kommun rätt att 
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besluta om inskränkningar vad det gäller klädesplagg som har som syfte att 
dölja. 
 
Beslutet överklagades och kammarrätten i Göteborg slog fast i juni 2021 att 
slöjförbud i skolan är olagligt och strider mot både regeringsformen och 
Europakonventionen. 
 
I januari 2022 meddelade Högsta förvaltningsdomstolen prövningstillstånd i 
målet. Beslutet av prövningen har ännu inte meddelats, det kan ta upp till ett 
år innan beslut tas. Efter att man tagit beslutet kan det varken överklagas 
eller omprövas. 
 
Förslag om förbud mot huvudduk har lagts fram i riksdagen vid flera 
tillfällen men avslagits. Konstitutionsutskottet har i samband med detta 
uttalat att det är en självklar utgångspunkt att var och en har en frihet att klä 
sig som han eller hon vill och att en lagstiftning som förbjuder slöja ute i 
samhället eller i vissa verksamheter inte bör komma i fråga. 


 


Bedömning 
Det finns inget lagligt stöd för att besluta om ett sådant förbud, som 
medborgarförslaget föreslår, på kommunal nivå.  


 


Förslag till beslut 
Utbildningsnämnden föreslås mot bakgrund av ovanstående att avslå 
medborgarförslaget.    


 


Deltar i debatten 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M), tjänstgörande ersättare Eva Kilström-
Widstrand. 


 


Yrkanden 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M) yrkar bifall till föreliggande beslutsförslag, 
med tillägget att beslutet kompletteras med de fem sista styckena i 
tjänsteskrivelsens sammanfattning. 
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Beslut 
 


En enig Utbildningsnämnd avslår medborgarförslaget mot bakgrund av 
följande; 


Staffanstorps kommun beslutade i december 2019 att huvudduk, burka, 
niqab och andra klädesplagg, som har som syfte att dölja, inte skulle vara 
tillåtna i kommunens förskolor och grundskolor.  
 
Detta beslut upphävdes av förvaltningsrätten i Malmö i nov 2020 då beslutet 
stred mot bestämmelserna om religionsfrihet i regeringsformen och 
Europakonventionen 
 
Motiveringen till beslutet var:  
En inskränkning av religionsfriheten kräver lagstöd, något som saknas i 
dessa fall. Varken skollagen eller någon annan lag ger en kommun rätt att 
besluta om inskränkningar vad det gäller klädesplagg som har som syfte att 
dölja. 
 
Beslutet överklagades och kammarrätten i Göteborg slog fast i juni 2021 att 
slöjförbud i skolan är olagligt och strider mot både regeringsformen och 
Europakonventionen. 
 
I januari 2022 meddelade Högsta förvaltningsdomstolen prövningstillstånd i 
målet. Beslutet av prövningen har ännu inte meddelats, det kan ta upp till ett 
år innan beslut tas. Efter att man tagit beslutet kan det varken överklagas 
eller omprövas. 
 


________________ 


 


 


Exp: 


Thomas Lundberg, motionsställare 
Annika Forss, kvalitetsutvecklare 
Eva Hansson, registrator KLF 
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§ 173 Dnr 2022-000304 609 


Betyg åk 7-9   -  Nämndens uppföljningar 2022 
 


Sammanfattning  
Skolverket kom i september ut med en publikation med beskrivande statistik 
av slutbetygen i grundskolan våren 2022.  
I denna kan man läsa att: 


 


Andelen elever i årskurs 9 som har uppnått godkända betyg i alla ämnen var 
74,1 procent våren 2022. Andelen har minskat både i jämförelse med våren 
2021 och 2019. 


 


Vi ser samma resultat även i Ronneby. Andelen elever som uppnår betyg i 
alla ämnen minskar de senaste åren.  
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Skolverket beskriver i sin publikation att för elever vid skolenheter med 
kommunal huvudman var behörigheten till gymnasieskolan 83,3 procent och 
enskilda huvudmän 91,6 procent våren 2022. Det är en minskning med 1,3 
respektive 0,9 procentenheter jämfört med våren 2021. 


 


I Ronneby kommun har behörigheten till gymnasiet gått från 73,6 procent 
2021 till 74,4% procent 2022. En ökning med 0,8 procentenheter jämfört 
med våren 2021. Fortsatt ligger vi dock lågt jämfört med riket. 


 


 


 


Skolverket ser delvis samma trender som vi ser i kommunen. Man beskriver 
att andelen elever som är behöriga till ett nationellt program i 
gymnasieskolan är högre bland elever som har minst en förälder med 
eftergymnasial utbildning, jämfört med elever vars föräldrar har lägre 
utbildningsnivå. I båda elevgrupperna har andelen behöriga sjunkit våren 
2022 jämfört med våren 2021. 


 


Även i Ronneby är det en väsentlig skillnad mellan grupperna, men 
resultaten i Ronneby har delvis ökat sen 2021. Andelen elever som är 
behöriga till ett nationellt program i gymnasieskolan bland elever som har 
minst en förälder med eftergymnasial utbildning har i Ronneby kommunala 
skolor ökat från 87,4% 2021 till 89,3% 2022. I gruppen elever vars föräldrar 
har en lägre utbildningsnivå följer vi den nationella trenden och andelen 
behöriga till gymnasiet i denna grupp har minskat från 40,4% 2021 till 
38,3% 2022.  
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Resultat nationella prov årskurs 9 publiceras i slutet av oktober. 


 


 


Vidare delgavs utbildningsnämndens ledamöter framtagen statistik från 
SIRIS gällande andel behöriga elever till gymnasiet från Snäckebacksskolan 
och Kallingeskolan. Jämfört med riket. 


 


 


 Betyg, Nationella prov, Nämndens uppföljningar 2022. 
     
Ronneby Kommunala 
skolor 


    
 


    Andel elever behöriga till gymnasiet 
  Siffror hämtade från SIRIS 


   


 
2022 2021 2020 2019 


Yrk 74,4 73,6 74,4 75,4 
Yrk flickor 77,4 71,3 74,2 76,4 
Yrk pojkar 71,5 75,6 74,7 74,5 
Est 72,6 72,4 73,7 74,3 
Ek, Hum, Sam 71 69,6 69,9 73,9 
Tk Nv 66,9 66,4 69,9 73,1 
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Snäckebacksskolan 


   


     Andel elever behöriga till gymnasiet 
  Siffror hämtade från SIRIS 


   


 
2022 2021 2020 2019 


Yrk 78,9 81,1 81,4 79,9 
Yrk flickor 79,6 82,8 85,5 82,4 
Yrk pojkar 78 79,7 78,3 77,8 
Est 78,9 79,7 80,7 79,3 
Ek, Hum, Sam 77,7 76,9 77,9 79,3 
Tk Nv 74,9 74,8 78,6 78,7 


               
          
Kallingeskolan 7-9 


   


     Andel elever behöriga till gymnasiet 
  Siffror hämtade från SIRIS 


   


 
2022 2021 2020 2019 


Yrk 69 63,6 66,1 68,3 
Yrk flickor 74,2 56,9 62,1 67,9 
Yrk pojkar 64,5 69,6 69,8 68,6 
Est 64,8 62,6 65,3 66,3 
Ek, Hum, Sam 62,7 59,8 60,3 65,4 
Tk Nv 57 55,1 59,5 64,4 


     


               
          
Riket kommunala skolor 


   


     Andel elever behöriga till gymnasiet 
  Siffror hämtade från SIRIS 


   


 
2022 2021 2020 2019 


Yrk 83,3 84,6 84 82,5 
Yrk flickor 84,2 85,6 85,5 84,3 
Yrk pojkar 82,5 83,6 82,7 80,9 
Est 82 83,3 82,8 81,5 
Ek, Hum, Sam 80,1 81,7 81,2 80 
Tk Nv 78,6 80,2 79,6 78,8 
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Bedömning 
Ronneby har låga resultat jämfört med riket. Vi ser främst att vi har stora 
utmaningar i gruppen elever i behov av särskilt stöd och de elever vars 
föräldrar har en lägre utbildningsnivå.    


 


Förslag till beslut 
Utbildningsnämnden föreslås att notera informationen gällande 
betygsresultat åk 9 2022 till protokollet.   


 


Deltar i debatten 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M), 2:e vice ordf Stefan Österhof (S), 
nämndsledamöterna Lars Sager (M), Tony Holgersson (SD) och Rune 
Kronkvist (S), samt tjänstgörande ersättarna Eva Kilström-Widstrand (SD) 
och Martin Moberg (S). 


 


Beslut 
 


Informationen tas till dagens protokoll. 


________________ 


 


 


Exp: 


Annika Forss, kvalitetsutvecklare 
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§ 174 Dnr 2022-000036 012 


Årshjul - Utbildningsnämnden 2022. 
 


Sammanfattning  
Reviderat årshjul delgavs utbildningsnämndens ledamöter.     


 


Beslut 
 


Informationen tas till dagens protokoll. 


________________ 


 


 


Exp: 


Akten 
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§ 175 Dnr 2022-000025 627 


Statistik från IFO - UN. 
 


Sammanfattning  
Statistik från Individ och Familje Omsorgsverksamheten (IFO) ang 
orosanmälningar från skolan delgavs utbildningsnämndens ledamöter. 


      


Deltar i debatten 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M), 2:e vice ordf Stefan Österhof (S), 
nämndsledamöterna Lars Sager (M) och Rune Kronkvist (S), samt 
tjänstgörande ersättarna Eva Kilström-Widstrand (SD) och Martin Moberg 
(S). 


 


Yrkanden 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M) yrkar att informationen tas till dagens 
protokoll.      


      


Propositionsordning 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M) finner att utbildningsnämnden beslutat att 
informationen ska tas till dagens protokoll.      


      


Beslut 
 


Informationen tas till dagens protokoll. 


________________ 


 


 


Exp: 


Ann-Christine Berg, IFO    
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§ 176 Dnr 2022-000341 016 


Nämndens uppdrag; information avseende 
elförsörjning. 
 


Sammanfattning  
Ordföranden Åsa Evaldsson (M) informerade inledningsvis från 
kommunstyrelsens sammanträde 2022-10-04 där beslut tagits gällande 
åtgärder med anledning av elbrist. Av protokollets §288:2022 framgår 
följande; 


Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att 
1. ge uppdrag till kommundirektören att göra en prioriteringsordning av 
identifierade förstärkningsinsatser, 
2. ge uppdrag till kommundirektör och alla förvaltnings- och bolagschefer 
att genomföra nödvändiga och prioriterade långsiktiga förstärkningsinsatser 
för att säkra robustheten i de samhällsviktiga verksamheterna. Uthålligheten 
för insatserna ska harmoniseras med det framtida kostlager som tidigare 
beslutats om, dvs 6 månader. 
3. anta ett energieffektiviseringsprogram inom alla kommunala 
verksamheter inkl. bolag med målet att spara in 15 % på 2019-2021 års 
medelsförbrukning från och med 2023. 
4. anta fastighetsenhetens förslag till förstärkningsåtgärder (bilaga) 
5. finansiering av energieffektiviseringsprogrammet punkt 5,6 och 7 sker 
genom extern upplåning om 10,3 mkr. Investeringsanslaget tilldelas teknik-
fritid- och kulturnämnden. Investeringarna ska godkännas av 
kommunstyrelsens arbetsutskott . 
6. finansiering för förstärkningsåtgärder vid fastighetsenheten sker genom 
extern upplåning om 210 tkr. Investeringsanslaget tilldelas teknik, fritid- och 
kulturnämnden. 
7. delegera till kommunstyrelsen att fatta beslut om fortsatta 
förstärkningsåtgärder/energibesparingsåtgärder.  
 
Kommunstyrelsen beslutar att  
- innan kommunfullmäktige beslutar i ärendet skickas förslag till beslut på 
remiss till teknik-, fritid- och kulturnämnden 
- delegera till kommunstyrelsens arbetsutskott att fatta beslut om fortsatta 
förstärkningsåtgärder/energibesparingsåtgärder. 
- återrapportering ska ske som särskilt ärende vid varje 
kommunstyrelsesammanträde 
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Förvaltningschef Tobias Ekblad uppger att månatliga rapporter ska inges 
från förvaltningscheferna till Kommundirektören.  


I förvaltningschefsgruppen bedrivs det arbete som redan pågår utifrån två 
spår. Dels gällande sk styrel där kris- och beredskapshandläggare Per Drysén 
står som ansvarig, dels arbetet med översyn vid långvariga elavbrott. 
Ansvarig för detta tillsynsarbete är säkerhetsskyddschef Roland Edvinsson. 


    


Deltar i debatten 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M), nämndsledamöterna Lars Sager (M), Tony 
Holgersson (SD) och Rune Kronkvist (S). 


 


Beslut 
 


Informationen tas till dagens protokoll. 


________________ 


 


 


Exp: 


Akten 
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§ 177 Dnr 2022-000439 041 


Översyn investering och driftsäskanden 2023. 
 


Sammanfattning  
Till den 28/10 2022 har samtliga nämnders presidier, bolagens presidier samt 
förvaltningschefer och Vd:ar med flera kallats till extra budgetberedning. I 
kallelsen anges att samtliga nämnder skall redogöra för hur man kan minska 
investeringsvolymerna och driftvolymerna (utifrån äskanden).     


Bedömning 
Vid utbildningsnämnden i juni 2022 presenterades ett budgetförslag för 
utbildningsnämnden från förvaltningen. Förslaget byggde på analyser av 
tidigare resultat och framtida prognoser samt det aktuella omvärldsläget. I 
förslaget finns prioriteringar och konsekvensbeskrivningar av de föreslagna 
äskandena. I budget äskades 34 849 tkr till utökad drift och ytterligare 9 489 
tkr i investeringar för 2023. Totalt har utbildningsförvaltningen investeringar 
på 16 389 tkr för 2023.  


 


Utbildningsförvaltningens bedömning är att de äskade medlen för drift måste 
stå kvar oförändrade. Under två års tid har vi levt i en pandemi som vi ännu 
inte ser samtliga negativa konsekvenser av. Det finns signaler på att 
kunskapsinhämtningen hos eleverna har blivit lidande och resurser måste 
sättas in för att fånga upp eleverna. Vi har dessutom haft ett inköpsstopp och 
anställningsprövningar under en mycket lång tid vilket gjort möjligheterna 
till kompetensutveckling mycket små. Lägg därtill att vi 2022 har 
besparingar på storleksordningen 18 000 tkr och att vi beviljades äskanden 
för 2022 på 15 000 tkr.  Delvis på grund av ovanstående faktorer är 
situationen minst sagt ansträngd vilket tyvärr visar sig i grundskolans 
kunskapsresultat för läsåret 2021/2022. I den nyligen presenterade statistiken 
(KOLADA) ser vi röda siffror för grundskolans årskurs 9. Det krävs stora 
insatser och resurser för att vända resultaten.  


 


Gällande investeringarna så ser utbildningsförvaltningen att det går att ta 
bort, men framför allt skjuta på, vissa investeringar. Det finns en risk att 
kostnaderna ökar om investeringarna skjuts på tiden men då kommunens 
ekonomiska läge är så pass ansträngt bör en sådan prioritering göras. 
Förslaget från utbildningsförvaltningen är att det totala investeringsäskandet 
för 2023 reduceras från 16 389 tkr till 10 274 tkr. Det innebär dock att 
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investeringsbehoven för 2024 och 2025 ökar något då investeringar skjuts 
framåt i tid och inte enbart prioriteras bort. 


Redan i 2022 års budget beslutade kommunfullmäktige för investeringar för 
2023. Som de alltid gör. I förslaget för budget 2023 tillkom dock ytterligare 
äskanden för investeringar på 9 488 Tkr förutom det som redan beslutats. 
Totalt 16 389 Tkr. Av den totalen drog vi sedan ner till 10 274 Tkr. 


  


Förslag till beslut 
Föreslås att utbildningsnämnden beslutar att stå kvar vid föreslagna 
driftsäskanden men besluta att prioritera om äskanden i investeringsbudgeten 
enligt utbildningsförvaltningens förslag.   


 


Deltar i debatten 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M), 1:e vice ordf Silke Jacob (C), 2:e vice ordf 
Stefan Österhof (S), nämndsledamöterna Lars Sager (M) och Tony 
Holgersson (SD). 


 


Yrkanden 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M) yrkar bifall till beslutsförslaget med 
tillägget att driftsäskandena är prioriterade och konsekvensbeskrivna. 


 


1:e vice ordf Silke Jacob (C) yrkar bifall till ordförandens yrkande. 


      


Beslut 
 


En enig Utbildningsnämnd beslutar att stå kvar vid föreslagna driftsäskanden 
men besluta att prioritera om äskanden i investeringsbudgeten enligt 
utbildningsförvaltningens förslag, med tillägget att driftsäskandena är 
prioriterade och konsekvensbeskrivna. 


________________ 


 


 


Exp: 
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Kommunstyrelsen 
Budgetberedningen 
Tobias Ekblad, Fch/Skolchef  
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§ 178 Dnr 2022-000027 602 


Kurser och konferenser 2022 
 


Sammanfattning  
Några kurser eller inbjudningar till konferenser har inte inkommit till dagens 
nämndssammanträde. Ej heller finns några utbildningar att rapportera från 
utbildningsnämndens sida. 


Utbildningsförvaltningen informerade från kontinuerliga möten med RUC-
Rådet vid Linnéuniversitet (kvalitetsutveckling). Vidare har 
förvaltningschefen deltagit i SKR:s skolchefsnätverk.  


Förvaltningschefen informerade även kring Skolriksdag våren 2023. 
Kompetensutvecklingen har pg a pandemin inte förekommit i den 
omfattning som varit önskvärd. 


      


Beslut 
 


Informationen tas till dagens protokoll. 


________________ 


 


 


Exp: 


Akten 
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§ 179 Dnr 2022-000028 600 


Aktuellt i verksamheten 2022 
 


Sammanfattning  
 


o Förvaltningschef Tobias Ekblad informerade kring det uppdrag som 
kommundirektören givit att inkomma med en budget i balans. 
Förvaltningscheferna kommer att vara involverade i budgetarbetet ram 
till årsskiftet. Det innebär en omarbetning av budget för 
Ekonomienheten. 


o Rektor Johanna Månsson slutar sin tjänst som rektor för 
Vuxenutbildningen/SFI och blir samordnare för Yrkesvux. 
Rektorstjänsten är utannonserad. 


o Vidare informerade förvaltningschefen kort kring studiedag för samtliga 
av länets lärarpersonal inom särskola och gymnasiesärskola den 31 
oktober på Convention Center. Skolverket medverkar. 


o Samtliga chefer inom utbildningsförvaltningen har fått MHFA (Första 
hjälpen i psykisk ohälsa). Fortsatta utbildningstillfällen under våren för 
lärare och annan personal. 


    


Deltar i debatten 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M), nämndsledamöterna Tony Holgersson 
(SD) och Lars Sager (M). 


 


Beslut 
 


Informationen tas till dagens protokoll. 


________________ 


 


Exp: 


Tobias Ekblad, Fch/Skolchef 
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§ 180 Dnr 2022-000029 002 


Delegationer UN 2022 
 


Sammanfattning  
Delegationslista över av förvaltningschefen tagna beslut 2022-09-15—2022-
09-28, samt lista över delegationsbeslut tagna i Verksamhetsområde 
Förskola 2022-08-19, lista över delegationsbeslut tagna i 
Verksamhetsområde Grundskola 2022-06-09—2022-10-04 och lista över 
delegationsbeslut tagna i Verksamhetsområde GyV 2022-04-19--2022-10-
20; och delegationsbeslut över skolskjutsärenden tagna 2022-09-03—2022-
09-21 har delgivits utbildningsnämndens ledamöter digitalt. 


 


Bedömning 
Skolskjuts vid växelvis boende kommenterades. 


      


Deltar i debatten 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M), nämndsledamöterna Tony Holgersson 
(SD) och Rune Kronkvist (S), samt tjänstgörande ersättaren Eva Kilström-
Widstrand (SD). 


 


Yrkanden 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M) yrkar att informationen tas till dagens 
protokoll.      


      


Propositionsordning 
 Ordföranden Åsa Evaldsson (M) finner att utbildningsnämnden beslutat att 
informationen ska tas till dagens protokoll.      
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Beslut 
 


Informationen tas till dagens protokoll. 


________________ 


 


 


Exp: 


Akten 
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§ 181 Dnr 2022-000030 000 


Delgivningar UN 2022 
 


Sammanfattning  
    2020.248-007 


Revisionen: Granskning av lokalförsörjning inom förskolan. 


 


  2022.26-602 


CURA Direktionsprotokoll 2022-09-30, Rådhussalen, Karlshamn. 


 


 2022.91-005 


Dataskyddsgruppen: Protokoll 2022-09-15, Stadshuset, Ronneby kommun. 


 


 2022.128-612 


Skolinspektionen: Beslut avseende ansökan om godkännande som 
huvudman för nationellt godkänd idrottsutbildning för idrotten handboll vid 
gymnasieskolan Aspero Idrottsgymnasium Karlskrona i Karlskrona 
kommun. (Dnr 2022:596). 


 


 2022.325-610 


Protokollsutdrag från Kommunfullmäktige  2022-09-29  KF §164:2022; 
Uppföljning och uppdatering av reglemente för internkontroll och tillhörande 
tillämpningsanvisningar.  


    


Bedömning 
2:e vice ordf Stefan Österhof (S) informerade kring kommande återbetalning 
från CURA till utbildningsnämnden. Ca 0,5 Mkr kommer att fördelas mellan 
fem kommuner. 
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 


     


 


 


Deltar i debatten 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M), 2:e vice ordf Stefan Österhof (S). 


 


Propositionsordning 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M) yrkar att informationen tas till dagens 
protokoll.      


      


Omröstningsresultat 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M) finner att utbildningsnämnden beslutat att 
informationen ska tas till dagens protokoll.      


      


Beslut 
 


Informationen tas till dagens protokoll. 


________________ 


 


 


Exp: 


Akten 


 







 


Utbildningsnämnden 


SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 


38(39) 
2022-10-20  


 


  
 


 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 182 Dnr 2022-000031 600 


Övrigt Utbildningsnämnden 2022 
 


Sammanfattning  
   


o Ordföranden Åsa Evaldsson (M) påminde om inplanerad Workshop 
Internkontroll 2023 den 30 november kl 13.00-15.00.  Inbjudan/Kallelse 
gällande hela utbildningsnämnden, såväl ledamöter som ersättare, har 
skickats ut. En påminnelse kommer på nytt att skickas ut kort innan 
workshopen. 


o Vidare informerade ordföranden från möte 2022-10-14 med PSVO 
(Politiker i Samverkan för vård och omsorg) där bl a BUP Hab, 
socialtjänst och elevhälsa diskuterades. 


o Ordföranden Åsa Evaldsson (M) efterfrågade ånyo rutin kring 
Barnkonventionen. 
Förvaltningschefen uppger att man vid utbildningsförvaltningen följer 
checklista och att Barnkonventionen tas med i beaktande i de underlag 
som lämnas för beslut. Kommunledningsförvaltningens översyn av 
protokoll och tjänsteskrivelsemall avvaktas under 2023/2024. 


Utbildningsnämnden rekommenderar att beaktande av Barnkonventionen 
lyfts på aktuella ärende där det är oklart och att det då protokollförs på 
respektive ärende. 


o Rektor Magnus Magnusson, Flygtekniska programmet, har inbjudits till 
utbildningsnämnden i november för att informera kring yrkeshögskolan. 


o Avslutningsvis informerade ordföranden Åsa Evaldsson (M) kring digital 
elevhälsa och tankar om ett ev samarbete med IT kring detta. 


    


Deltar i debatten 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M), nämndsledamöterna Rune Kronkvist (S), 
Lars Sager (M) och Tony Holgersson (SD), tjänstgörande ersättarna Louise 
Edlund (M) och Martin Moberg (S). 
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 


     


 


Propositionsordning 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M) yrkar att informationen tas till dagens 
protokoll.      


     


Omröstningsresultat 
Ordföranden Åsa Evaldsson (M) finner att utbildningsnämnden beslutat att 
informationen ska tas till dagens protokoll.      


      


Beslut 
 


Informationen tas till dagens protokoll. 


________________ 


 


 


Exp: 


Akten 


 





		Fastställande av dag för justering

		Sammanfattning

		Bedömning

		Förslag till beslut

		Beslut



		Godkännande av dagordning

		Sammanfattning

		Förslag till beslut

		Beslut



		Begäran om yttrande gällande Remiss om förslag till Integrationsstrategi Blekinge, 2023 - 2026. (Omedelbar justering).

		Bedömning

		Förslag till beslut

		Deltar i debatten

		Yrkanden

		Propositionsordning

		Omröstningsresultat

		Beslut



		Uppföljning av budget september 2022.

		Sammanfattning

		Bedömning

		Deltar i debatten

		Beslut



		Budgetprocess för Utbildningsnämnden under året 2022.

		Sammanfattning

		Deltar i debatten

		Beslut



		Lägesbild - Förskola samt Avvecklingsplan oktober 2022.  Sammanfattning

		Förslag till beslut

		Deltar i debatten

		Beslut



		Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG- följ skollagen 6 § kap 1 vad gäller "uniformerad" personal inom skola och barnomsorg

		Sammanfattning

		Bedömning

		Förslag till beslut

		Deltar i debatten

		Yrkanden

		Beslut



		Betyg åk 7-9   -  Nämndens uppföljningar 2022

		Sammanfattning

		Bedömning

		Förslag till beslut

		Deltar i debatten

		Beslut



		Årshjul - Utbildningsnämnden 2022.

		Sammanfattning

		Beslut



		Statistik från IFO - UN.

		Sammanfattning

		Deltar i debatten

		Yrkanden

		Propositionsordning

		Beslut



		Nämndens uppdrag; information avseende elförsörjning.

		Sammanfattning

		Deltar i debatten

		Beslut



		Översyn investering och driftsäskanden 2023.

		Sammanfattning

		Bedömning

		Förslag till beslut

		Deltar i debatten

		Yrkanden

		Beslut



		Kurser och konferenser 2022

		Sammanfattning

		Beslut



		Aktuellt i verksamheten 2022

		Sammanfattning

		Deltar i debatten

		Beslut



		Delegationer UN 2022

		Sammanfattning

		Bedömning

		Deltar i debatten

		Yrkanden

		Propositionsordning

		Beslut



		Delgivningar UN 2022

		Sammanfattning

		Bedömning

		Deltar i debatten

		Propositionsordning

		Omröstningsresultat

		Beslut



		Övrigt Utbildningsnämnden 2022

		Sammanfattning

		Deltar i debatten

		Propositionsordning

		Omröstningsresultat

		Beslut
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